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Op het moment van tikken is het 1 september. De 
scholieren hebben hun eerste week alweer achter 
de rug. De zomer zit er bijna op. Een wisselende 
zomer: van bloedheet tot drijfnat. Op naar het na-
jaar. 
Als de Dorpskrant is bezorgd, mogen we bijna 
naar de stembus. Het worden spannende ver-
kiezingen met 21 fracties. Hopelijk maken zoveel 
mogelijk mensen de gang naar het stemhokje. 
Eenmaal het brede stembiljet uitgevouwen, hoop 
ik dat iedereen met het verstand stemt en niet met 
de emotie. Er zullen snel belangrijke beslissingen 
voor de toekomst moeten worden genomen. 
De Dorpskrant kijkt naar die toekomst in een  
artikel over de deelauto en de ‘plak van Giedje’. In 
de nabije toekomst viert Jeugd Carnaval Belfeld 
feest. Verleden en toekomst treffen elkaar in een 
artikel over ‘sjoester Van Lier’. Nog zo’n begrip 
in de historie van Belfeld: de familie Bors (van de 
Spar…). Het verleden wordt keurig geharkt door de 
onderhoudsploeg van de kerkhoven. Nieuwsgierig 
naar alle artikelen? 

Veel leesplezier met deze uitgave  
van de Dorpskrant. 

Stan van der Velden

BESTE DORPSGENOTEN,



2

Wat is Belfeld een mooi dorp geworden. Natuurlijk 
dankzij de welvaart die zich manifesteert in en om 
het huis, maar vooral ook de sloop van Koramic 
heeft het aanzien van het dorp flink veranderd. Bij 
een wandeling door het dorp bekruipt je dan ook 
een gevoel van trots. Met deze bebouwing van 
het Koramicterrein kwamen natuurlijk veel nieuwe 
bewoners, waardoor ook het karakter van het dorp 
veranderde. Het oude vertrouwde Belfeld, zoals ik 
dat ken, is niet meer. Nu ben ik niet wars van ver-
andering, en heeft dat 'oude vertrouwde' ook zijn 
schaduwkanten. Als iedereen iedereen kent, dan is 
de sociale controle groot en krijgt dat al gauw iets 
benauwends. Dorpsroddel, u kent het wel. Maar 
het is toch wel fijn om een 'hallo' te krijgen als je 
een dorpsgenoot tegenkomt. Als ik nu in de winkel 
kom, dan zie ik heel veel mensen die ik niet ken 
en mis ik het praatje aan de kassa. Ik vertel vaak 
het verhaal dat ik – toen ik nog werkte – tijdens 
de lunchpauze veel contact had met een collega 
met wie ik samen de boterham opat. Na zo’n 3 
maanden kwam de vraag: “Waar woon jij eigenlijk?”. 
Wat bleek? Hij woonde 25 meter bij mij vandaan. 
Echt een fenomeen van deze tijd: iedereen werkt 
en is ’s avonds druk met gezin en huishouden. 
Waar voorheen het verenigingsleven de plek was 
waar je vriendschappen sloot, beperkt zich dat 
nu vaak tot de basisschool waar moeders elkaar 
treffen terwijl ze hun kroost naar school brengen 
of ophalen. Sociale contacten staan op een laag 
pitje en individualisme viert hoogtij. We worden 
vreemden voor elkaar. 
Nu heeft de Dorpsraad dat ook wel begrepen en 
doet er alles aan om burgerinitiatieven aan te spo-
ren en waar mogelijk te helpen en ondersteunen 
om zo de leefbaarheid te bevorderen. En er ge-
beurt ook best veel, denk bijv. aan initiatieven als 
de Vlindertuin en het Burgerbos, 't Superweike, 
leefbaarheid Kleistraat, etc. Maar toch…
Ook de gemeentelijke herindeling heeft op dit 

COLUMN

vlak zijn sporen achtergelaten. De zorg voor een 
harmonische samenleving is nu toch wat meer 
een ver-van-mijn-bed-show geworden. Ook hier 
houdt de Dorpsraad de vinger aan de pols, pro-
beert lacunes op te sporen en de lege plekken 
in te vullen. Het is een landelijk erkend probleem 
dat het platteland steeds meer is beroofd van zijn 
noodzakelijke voorzieningen. Banken, winkels, 
gemeentekantoren, horeca verdwijnen voor en 
na of zijn al verdwenen. Een fenomeen dat ook 
hier ter plaatse speelt. Restaurants en cafe’s, wat 
toch belangrijke ontmoetingsplekken zijn, zijn prak-
tisch verdwenen. Het heeft veel weg van kaalslag. 
Onze eigen Dorpskrant, die het als haar missie ziet 
om een verbindende factor te zijn binnen Belfeld, 
dreigt te moeten stoppen omdat de gemeente er 
geen dubbeltje voor over heeft om dit initiatief te 
ondersteunen. Een politieke partij als EENLokaal 
die naar buiten uitdraagt dat verbinding en plaat-
selijke belangen tot haar primaire taken hoort, laat 
hier - misschien een eenzame strijder uitgezonderd 
- het mes in het varken steken. Zij vormen in de 
Venlose gemeenteraad een belangrijke machts-
factor en kunnen als geen ander bevorderen dat 
juist meer zorg wordt besteed aan het welbevinden 
van de burgers in de omliggende dorpen. Maar 
blijkbaar is geld voor wegen en infrastructuur en 
dure plannen als een kabelbaan tussen de twee 
Maasoevers (inmiddels gecrasht), het kazerneter-
rein, de verplaatsing van het kunstmuseum, een 
kostbare modernisering van de stadsschouwburg 
en een superonrendabele voorziening als Grens-
werk belangrijker dan het welbevinden van burgers 
in de omliggende dorpen. 
Het uiterlijk van het dorp is oké, welbevinden moe-
ten we samen doen. En… inwoners willen graag. 
Dat betekent dus draagvlak en minder kosten. 
Gemeente, grijp je kans! Mensen zijn waardevoller 
dan stenen.

Paul Niessen

Een vitaal en leefbaar dorp: 
droombeeld of perspectief? 
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DIVERSENEen vitaal en leefbaar dorp: 
droombeeld of perspectief? 

Bewonersspreekuur 
Iedere dinsdag (in de oneven weken) houden onderstaande partners van 15.00 tot 16.00 uur in 
De Hamar, Stevensplein 2 een BEWONERSSPREEKUUR. Iedere inwoner van Belfeld kan dan de 
partners aanspreken met vragen, informatie opvragen, klachten en wensen doorgeven en initia-
tieven aandragen voor uw wijk waarbij men hulp kan gebruiken… 
U kunt ons ter plekke aanspreken.

Wijkagent, Woningcorporatie Woonwenz, Incluzio sociale basis, gemeente Venlo. 

De ervaring van een bewoner van het spreekuur.
Hoe bent u bij het spreekuur terecht gekomen?
Ik heb het ergens gelezen, volgens mij via de site van de Dorpsraad. Daar heb ik gelezen dat om 
de twee weken in de oneven weken er een spreekuur is in De Hamer.
Hoe verliep het gesprek? 
In een ongedwongen sfeer heb ik mijn verhaal kunnen doen. Ik ben echt gehoord geworden. Het 
probleem kon niet ter plekke opgelost worden, maar we hebben afspraken gemaakt wat we de 
komende twee weken kunnen doen.
Zijn deze afspraken nagekomen? 
Zeker. Er is contact geweest met de betreffende instantie. Ik ben tevreden hoe het is verlopen.
Zou u de volgende keer weer naar het overleg gaan als u een vraag heeft? 
Jazeker, soms kun je beter een persoonlijk gesprek hebben dan alles digitaal te communiceren. 
Ik zal zeker terugkomen mocht het nodig zou zijn.
Was het kopje koffie lekker?  Jawel, vooral de bonbon was heerlijk.

Ben je tussen de zes en twaalf jaar oud en heb je op woens-
dagmiddag in de herfstvakantie nog niks te doen? Noteer 
dan maar vast in je agenda dat de Kinderboeken Bingoshow 
naar de Bibliotheek in Belfeld komt. Kinderen kunnen op 
woensdag 18 oktober tussen 14.30 en 16.30 uur gratis mee-
spelen met een wel heel bijzondere bingo. 
Onder leiding van bingomaster Mark van der Linden (30) 
van De Literaire Speelgoedwinkel (www.literairespeelgoed-
winkel.nl.) wordt met behulp van een klassieke bingomolen 
én de nodige hoeveelheid improvisatietheater de kennis van 
boeken en schrijvers van de deelnemers getest. Dat gebeurt 
door middel van een speelse variant op de welbekende 
bingo, inclusief rijk gevulde prijzentafel. Elke deelnemer 
ontvangt een bingokaart vol schrijvers en boektitels: van 
splinternieuwe jeugdboeken tot klassieke verhalen en van 
piepjonge auteurs tot overleden grootheden. Fanatieke le-
zers hebben een kleine voorsprong, maar ook zonder enige 
boekenkennis maak je kans op de hoofdprijs. Deelnemers 
genieten van de mooiste boekomslagen, de spannendste 
voorleesfragmenten, de opvallendste schrijversportretten 
en de meest hilarische weetjes. Wie weet rolt Paul van 
Loon wel uit de molen, zie je Dikkie Dik over het podium 

kruipen, speel je mee in Harry Potter, of ga je naar huis 
met de nieuwste boeken of een kilo lettervermicelli. Zeker 
is dat niemand met lege handen weg zal gaan: er is voor 
iedereen een prijs. De Kinderboeken Bingoshow is geschikt 
voor kinderen vanaf zes jaar. Uiteraard kun je ook samen 
met je vader, moeder, opa, oma, beste vriend(in) of iemand 
anders die gewoon heel leuk is meedoen. Opgeven kan via 
www.bibliotheekvenlo.nl. Deelname is gratis. Het aantal 
plekken is beperkt. Geef je dus snel op! De bingoshow op 
18 oktober is onderdeel van een speciale kinderdag in de 
bieb in Belfeld. Er wordt die dag nog meer voor kinderen 
georganiseerd en er is een kraampje met afgeschreven 
jeugdboeken. Meer informatie volgt via de mediakanalen 
van de bibliotheek.

Kinderboeken Bingoshow naar bieb
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Dat zou je kunnen zeggen over de familie Van 
Lier, nazaten van Sjaar Van Lier. Want hoeveel 
zaken/dingen/activiteiten er ook uit Belfeld ver-
dwijnen, de familie Van Lier is niet uit ons dorp 
weg te denken!

De geschiedenis begint in 1932, als opa Sjraar van 
Reuver naar Belfeld komt en in een klein achterka-
mertje aan de Julianastraat als sjoester (schoen-
maker) begint met het repareren van schoenen. 
Een zeer ambachtelijke manier om je kost mee 
te verdienen. Maar ook een gezellige tijd, want 
dorpsgenoten die hun schoenen komen brengen, 
blijven vaak ‘plakken’ voor een praatje en wisselen 
nieuwtjes en weetjes met elkaar uit. Een winkel was 
er toen nog niet, die kwam een tijd later, toen opa 
ook begon met de verkoop van schoenen in een 
ruimte van ongeveer 50 vierkante meter. 

Het pand van destijds aan de Julianastraat is door 
de vele verbouwingen nu niet meer als zodanig te 
herkennen.
Sjraar krijgt 4 zonen, waarvan zoon Jan vaak aan-
wezig is om naar de werkzaamheden van zijn va-
der te kijken. Waarschijnlijk wordt hij zo door het 
‘schoenmakersvirus’ besmet, want na een aantal 
jaren met vader Sjraar te hebben samengewerkt, 
nemen Jan en zijn vrouw Lenie in 1964 de winkel 
en schoenmakerij over. Ze hebben nog heel wat 
jaren dankbaar gebruik kunnen maken van vaders 
kwaliteiten. Het winkelpand wordt verbouwd, zo-
dat Jan en Lenie boven de winkel kunnen wonen. 
Monique en Roger zien daar het levenslicht.
Een leuke anekdote is: toen Roger op de wereld 
wilde komen en zijn vader Jan met spoed naar het 
ziekenhuis moest, was deze net een ‘herenklant’ 
aan het helpen. Het toeval wil dat dezelfde heer 

‘Het loopt goed met ze!’BELFELDSe 
HISTORIE

de laatste klant van sjoester Jan was voor deze 
met pensioen ging! Vader Jan had kwaliteit, maat-
werk en service heel hoog in het vaandel staan. 
Heel wat tijd bracht hij door met het zoeken naar 
schoenen met een perfecte pasvorm en vooral de 
kinderschoen had zijn aandacht. Dat sprak zich 
rond, want al snel kwamen de klanten − met name 
voor de kinderschoenen − niet alleen uit Belfeld, 
maar ook uit de omgeving. 
De geschiedenis herhaalt zich: de winkel wordt 
regelmatig aangepast c.q. verbouwd en Monique 
en Roger nemen het enthousiasme van hun vader 
en moeder over. Ze zijn regelmatig in de winkel te 
vinden. Zodra ze de juiste leeftijd hadden, waren 
beiden als verkoper in de winkel actief. Het aantal 
medewerkers in de zaak groeit gestaag. Roger is 
inmiddels gediplomeerd orthopedisch schoenma-
ker en ook hij zweert bij ‘voeten moet je verwen-
nen’. In 2000 nemen Monique, Roger en zijn vrouw 
Danny de winkel over. Ze investeren regelmatig 
in een verbouwing; de laatste vond plaats in 2017 
toen het pand van de buren werd gekocht. Waar 
opa indertijd met 50 vierkante meter begon, heb-
ben ze nu de beschikking over een ruimte die 10 
keer zo groot is en waar je bijvoorbeeld ook een 
pedicure kunt vinden en een voet-adviescentrum. 
Ook een eigen schoenmakerij met schoenmaker 
vormt onderdeel van de service. Het schoenen-
team van Van Lier is inmiddels gegroeid naar 14 
adviseurs. Corona was voor deze ondernemers 
geen gemakkelijke tijd. Sindsdien is er ook een 
online webshop, die Danny liever ‘de online etalage’ 
noemt, want schoenen moet je zien, passen en 
voelen! Tijdens de lockdowns gaan ze op huisbe-
zoek en maken vaak werkdagen van 14 uur. Nog 
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‘Het loopt goed met ze!’

een anekdote: ooit is er een complete kinderwa-
gen in de winkel ’vergeten’, die vervolgens nóóit 
is opgehaald!
Het 90-jarig bestaansjubileum van vorig jaar levert 
een overweldigend aantal mooie en leuke reacties 
op, waar Monique, Danny en Roger heel trots en 
dankbaar voor zijn. Het geeft genoegdoening als 
klanten jarenlang blijven terugkomen. Van kind 
tot volwassene. Ze deelden 90 taarten uit van-
wege deze feestelijke gebeurtenis. In de winkel, 
waar altijd koffie met iets lekkers klaarstaat, is 
een herinneringsmuur met allerlei krantenknipsels 
en foto’s over de geschiedenis van ‘Sjoester Van 
Lier’ te zien. 

DOEM
Mijn vrouw zegt dat het zo niet langer kan,
dat ik door het huis loop te dwalen
en in mezelf praat in verschillende talen
of een mengelmoes daarvan.

Ik laat het vuur aan onder een lege pan,
verzuim het eten uit de oven te halen,
loop een café of winkel uit zonder te betalen,
rochel, fluim en kwijl zo nu en dan.

Maar ’t ergste is dat ik haar verwar
met een schim uit een verleden
die mij kwelt, en haar ook zo noem.
Er rust een doem op mij, een doem.

Uit: Nevelhof, Willem Kurstjen

Enne, de volgende generatie laat zich ook al vaker 
in de winkel zien. Dus… we zijn denkelijk nog niet 
af van Van Lier!
En maar ook goed, toch?

Marie-José Boonen
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Vastgoedontwikkelaar Next Level wil op het 
voormalige bedrijfsterrein van Egidius ‘Giedje’ 
Janssen aan de Witveldweg 14 een megadis-
tributiecentrum bouwen en heeft daarvoor 
een vergunningsaanvraag ingediend bij de ge-
meente Venlo. Het college van B&W moet hier-
over nog een beslissing nemen. Het is dus nog 
geen gelopen race! Willen de mensen in Belfeld 
wel (nog) een distributiecentrum? In de Belfeld 
Ambitie Boeken was, na een treinstation, een 
park de meest genoemde wens voor Belfeld. 
Gezien de hoge woningnood zou hier ook een 
aantal woningen kunnen worden gebouwd. Wat 
is jouw mening? 

Belfeld is door de jaren heen steeds 
minder aantrekkelijk geworden om te 
wonen: binnen de bebouwde kom ligt 
aan diverse zijden industrie, met immen-
se distributiehallen tegen de dorpskern 
aan. Met de nieuwe plannen van Next 
Level wordt hier een nog grotere me-
gahal aan toegevoegd. Vanaf de Maas 
gezien wordt daarmee ons dorp letterlijk 
weggestopt achter een enorme logistieke 
doos. In de Samenlevingsagenda van de 
gemeente staat juist dat er grote behoefte 
is aan het verfraaien van de entrees van 
Belfeld. Naast de genoemde wens voor 
een treinhalte werden in de ambitieboeken ook dui-
delijke wensen uitgesproken voor een groen park 
en een tweede verbinding vanuit het dorp naar de 
Maas. Dit zou, in combinatie met een aantal wonin-
gen, allemaal op het terrein van Egidius Janssen 
kunnen worden gerealiseerd. Dat het kan, bewijst 
Maastricht, waar in het stadsdeel Limmel een groot 
distributiecentrum gepland was, maar waartegen 
vanuit de buurt veel verzet kwam. Maastricht heeft 
nu in overleg met de projectontwikkelaar en om-
wonenden een akkoord bereikt voor de bouw van 
woningen in plaats van een distributiecentrum. 

In het plangebied Witveld zouden heel veel wensen 
uit de ambitieboeken kunnen worden verwezenlijkt. 
Stel je eens voor dat op de plaats van het oude 
kantoor van Giedje betaalbare appartementen 
worden gebouwd met groene gevels in de stijl van 
het Venlose stadskantoor en met uitzicht op de 
Maas. Met daarnaast vrije bouwkavels, starterswo-
ningen, tiny houses en een gezamenlijk voedselbos 

of buurtmoestuin. Langs het spoor kan het lang 
gewenste treinstation komen, met bijvoorbeeld een 
horecagelegenheid waar mensen kunnen werken 
en socializen. Om een snelle voet- en fietsverbin-
ding te creëren vanuit de dorpskern, kan er een 
tweede spooronderdoorgang worden gemaakt. 
Hiermee wordt ook de wens voor een tweede 
verbinding naar de Maas en de stuw vervuld. Het 
terrein zou verder kunnen worden ingericht als 
parklandschap met picknickplaatsen, wandelpa-
den, een trimbaan, een vijver, een ‘wit speelveld’ 
etc. Door het terrein te beplanten met (fruit)bomen 
en struiken en door bloemenweides aan te leggen, 
wordt Belfeld ook nog eens groener en biodiverser. 
De Romeinen zagen zo’n 2000 jaar geleden al 
in dat dit terrein een unieke woon- en werkloca-
tie is: uit archeologische opgravingen is namelijk 
aangetoond dat hier resten van een Romeinse 
nederzetting, waaronder een mogelijk badgebouw, 
liggen, naast sporen die duiden op een Romeinse 
productie-oven voor het maken van dakpannen. 

de TOEKOMST Een megaloods of een                   groen park met woningen?

Bestaande situatie

Impressie van de megaloods door Next Level



j aa rgang  22  ■  n r.  3  ■  september  2023 7

De nadelen van een  
megadistributiecentrum

I)  Het distributiecentrum gaat zorgen voor  
een enorme verkeerstoename

De voormalige fabriekshal van Egidius Janssen lag 
al geruime tijd leeg. Ten opzichte van die situatie 
zal de verkeersintensiteit enorm toenemen. Inge-
nieursbureau TecMap uit Eersel heeft onderzoek 
gedaan naar de geluidsbelasting en verkeersbe-
wegingen van de nieuwe distributiehal. Uit hun 
onderzoek blijkt dat er overdag om de 1,5 minuut 
een zwaar voertuig voorbijkomt en in de nacht om 
de bijna 6 minuten. Naast meer geluidsoverlast 
betekent dit ook fors meer luchtverontreiniging in 
de vorm van uitstoot van stikstofoxides en fijnstof 
en ook een verhoogd risico voor onze veiligheid: 
de Belfeldse schooljeugd passeert de af- en aan-
voerroutes bijvoorbeeld meerdere malen per dag. 

Een megaloods of een                   groen park met woningen?

II)  Het distributiecentrum fungeert mogelijk 
als klankbord voor treinverkeer

In de oude situatie, met de fabriekshal van Egidius 
Janssen, was sprake van een pand met een ge-
middelde hoogte van 6 tot 8 meter met een totale 
lengte langs de spoorlijn Venlo-Roermond van 
circa 270 meter. In de nieuwe situatie is sprake 
van een bouwhoogte van bijna 15(!) meter met 
een lengte van circa 412 meter. In dat geval is dus 
sprake van een langere en hogere wand langs het 
spoor. De gigantische hal komt net zo dicht tegen 
het spoor aan te liggen als de oude fabriek. Dit 
zou kunnen gaan fungeren als klankbord voor 
treinverkeer richting het dorp.

III)  Het distributiecentrum draagt niet 
bij aan de klimaat- en biodiversi-
teitscrisis

Door de enorme bebouwde en versteen-
de oppervlakte met parkeerplaatsen zal 
naast een probleem met de afvoer van 
water op deze locatie de temperatuur op-
lopen: op zogenaamde hittestresskaarten 
is goed te zien dat op plaatsen met veel 
bebouwing de temperatuur veel hoger ligt 
dan op plaatsen met veel groen. Met het op 
deze locatie realiseren van een park – Gied-
je had immers al een dierenpark – zou je 
iets kunnen bijdragen aan de biodiversiteit. 

IV)  Arbeidsmigranten in plaats van 
 lokale arbeidskrachten

Met de huidige krapte op de arbeidsmarkt en de 
aard van dit nieuwe bedrijf is de verwachting dat 
hiervoor nauwelijks lokale arbeidskrachten zul-
len worden ingezet, maar vooral internationale 
werknemers worden aangetrokken. Dit brengt ook 
weer extra verkeersbewegingen met zich mee, nog 
los van de vraag waar al deze arbeidsmigranten 
dienen te worden gehuisvest.

Help mee om de leefbaarheid  
van Belfeld te behouden

Het is nog niet te laat! Help mee om een groen park 
met woningen te realiseren en schrijf een e-mail 
met jouw mening naar de werkgroep Stop verdo-
zing Belfeld: stopverdozingbelfeld@gmail.com. 
De status van de ontwikkelingen is te vinden op 
www.belfeld.nu/stopverdozingbelfeld.

Impressie van een park



8

meer dan een uitleenloketBELFELDS 
HISTORIEFOTOPAGINA

Martien van Duren

Henk Luijten

John Franssen

Peter Vervoort

Natalia Rongen

Natalia Rongen
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meer dan een uitleenloket

De pilot met de elektrische Renault Zoe-deel-
auto in Belfeld was zo succesvol, dat er nu de-
finitief een auto in het dorp wordt geplaatst. Bij 
voldoende belangstelling wordt er zelfs nog een 
tweede auto bijgeplaatst. 

De huidige elektrische deelauto is per 1 juli ver-
vangen door een gloednieuwe Renault Megane 
E-Tech. Zo zijn autodelers weer voorzien van een 
up-to-date elektrische auto met een veel betere 
actieradius (380 km). De auto laadt ook sneller 
op. Er is nog ruimte voor nieuwe deelnemers. Als 
er veel nieuwe autodelers bijkomen, wordt (is) er 
na de zomer ook een Peugeot E-208 geplaatst. 
Veel huishoudens hebben een of meerdere auto’s 
die het grootste deel van de tijd stilstaan. Een duur 
grapje want zaken als onderhoudskosten, auto-
verzekering en wegenbelasting lopen door. Ook 
als je de auto niet gebruikt. Daarbij zorgen al deze 
ongebruikte auto’s voor straten die vol staan met 
geparkeerde auto’s, wat weer voor een verhoogde 
parkeerdruk zorgt. Door een auto te delen, bespaar 
je niet alleen op de gebruikskosten van een auto, 
maar verlaag je ook de parkeerdruk in de buurt. 
Het gebruik van elektrische deelauto’s is een erg 

duurzame vorm van mobiliteit. Autodelers maken 
gemiddeld zo’n 30% minder kilometers, doordat zij 
ritjes combineren en vaker de fiets pakken. 

Gemak en flexibiliteit voor jong en oud
Elektrische deelauto’s zijn gemakkelijk en flexibel 
in gebruik. Je kunt de deelauto bijvoorbeeld ge-
bruiken om de grote weekboodschappen te doen 
die je niet op de fiets meekrijgt, maar je kunt er ook 
een weekendje mee weg of zelfs mee op vakantie. 
Het enige dat je nodig hebt om gebruik te kunnen 
maken van de deelauto’s, is een rijbewijs en de 
gratis app op je mobiele telefoon. Hiermee plaats 
je een reservering en kun je de auto openen en 
sluiten. Gedoe met sleutels wisselen en sleutels 
die kwijtraken is dus verleden tijd. De elektrische 
deelauto’s zijn geschikt voor iedereen: of je nu al 
vijftig jaar je rijbewijs hebt of pas net. Ideaal dus 
voor jongeren die wél een rijbewijs hebben, maar 
geen eigen auto. Maar ook voor bijvoorbeeld seni-
oren, die hun eigen auto weg willen doen, omdat ze 
hem te weinig gebruiken. Of je er nu af en toe een 
uurtje gebruik van maakt of vaker de deelauto pakt, 
de elektrische deelauto is er voor jong en oud. 

Meer informatie is te vinden op: 
https://www.onzeauto.com/samenslimrijden/belfeld

DE TOEKOMST Definitief vervolg 
elektrische deelauto
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In de Dorpskrant van afgelopen maart werd het 
eerste deel van Jeugd Carnaval Belfeld 6 x 11 
jaar gepubliceerd. In dat artikel werd uitgebreid 
stilgestaan bij het ontstaan van de vereniging en 
de gebeurtenissen door de tijd tot aan het begin 
van het jaar 2023. Het jaar dat Jeugd Carnaval 
Belfeld zijn 6 x 11-jarig (= 66!) bestaansfeest 
viert. Voor een vereniging en zeker voor een 
jeugdcarnavalsvereniging een mijlpaal om bij stil 
te staan, de slingers op te hangen en samen met 
de hele gemeenschap dit heuglijke feit te vieren. 
Hierover heb ik twee dagen na het begin van de 
astrologische zomer een afspraak gemaakt met 
twee bestuursleden van Jeugdcarnaval Belfeld: 
Michelle en Melanie.

Onder het genot van een heerlijk glaasje fris in 
een luchtige serre zitten we bij hoogzomerse 
temperaturen te vertellen over vastelaovend en 
Jeugd Carnaval Belfeld (JCB) in het bijzonder. 
Michelle is in 2011 begonnen als vrijwilliger en heeft 
in 2012 zitting genomen in de toen opgerichte be-
geleidingsgroep. In 2016 is Michelle als secretaris 
toegetreden tot het bestuur en sinds 2018 heeft 
zij de voorzittershamer van Kim Schouwenberg 
overgenomen en mag zij zich prezedent noemen. 
Melanie is eerst zelf bij de jeugdgroep van JCB 
geweest en is in 2016 overgestapt naar de bege-
leidingsgroep. Sinds 2020 maakt Melanie deel uit 
van het bestuur. 

Het jubileum nadert met rasse schreden. Wat gaat 
Belfeld daarvan merken? "Allereerst willen we stel-
len dat we het jubileum gaan vieren op een manier 
die niet alleen bij ons past, maar die hopelijk ook 
bij zoveel mogelijk mensen. Wanneer dit zal zijn? 

Op zaterdagavond 25 november, twee weken na 
de officiële opening van het carnavalsseizoen. Er 
staat dan een feestavond gepland in De Hamar, 
die start om 19.00 uur", aldus de dames.
Deze avond begint met een zogenaamde 'open 
inloop' voor verenigingen, leden, oud-leden, en 
alle mensen die op wat voor manier dan ook een 
speciale band met Jeugd Carnaval Belfeld hebben. 
Vanaf 20.30 uur is iedereen van harte welkom 
die zich op wat voor manier dan ook betrokken 
voelt bij het jeugdcarnavalsgebeuren, maar ook 
iedereen die het gewoon leuk vindt om mensen te 
ontmoeten en er een gezellige avond van te maken.
De vereniging hoopt op een grote opkomst van 
oud-prinsen en sinds 1992 ook oud-prinsessen 
met hun diverse gevolgen, Raden van Elf, narren 
en dansmarietjes. Voor hen kan deze feestavond 
een mooi reüniemoment zijn, om nog eens oude 
herinneringen op te halen en gezellig bij te praten. 
"Maar nogmaals: iedereen is welkom, ook als je 
geen binding hebt met vastelaovend of als je al-
tijd als faatse (eenling) hebt deelgenomen aan de 
diverse optochten door het Belhamelriek.
Natuurlijk hopen we ook op een grote opkomst 
van de collega-Belhamelgezelschappen en niet 
te vergeten KOW Belfeld", benadrukken Melanie 
en Michelle.
Tijdens deze avond is er livemuziek van de band 
Waan en dj's van Callfield. Kortom: voor elk wat 
wils!

Hoe verder, oftewel de toekomst? "In de Belfeld 
Ambitie Boeken die door de Dorpsraad zijn ver-
spreid en waarin inwoners van Belfeld hun dromen 
en gedachten over ons dorp konden optekenen, 
werd ook aangegeven dat de jeugd wel eens wat 
anders wil met carnaval, nieuwe wegen wil be-
wandelen. We hebben deze dromen meegenomen 
binnen onze bestuursvergaderingen, maar wel 
met de basisgedachten die er ten aanzien van 
het jeugdcarnavalsgebeuren altijd zijn geweest: 

1.  Iedereen die wil, mag/kan meedoen, ongeacht 
afkomst, status enz.

2.  Vroeger, voor de tijd van de AVG-wetgeving 
(bescherming persoonsgegevens) werd er met 
namenlijsten gewerkt. Tegenwoordig moet de 
jeugd zichzelf aanmelden via oproepen op social 

jeugdcarnaval 
belfeld

deel 266XX1111
JAARJAAR
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deel 2

media, in de krant of zelfs al tijdens de carna-
valsdagen en dan met het oog op volgend jaar.

Verder kwam gaandeweg naar voren of het niet 
beter was om als jeugdcarnaval aan te sluiten 
bij de organisatie van de 'grote Belhamels'. Zo 
kun je effectiever werken, kortere lijnen houden, 
vernieuwingen samen doorvoeren en aan de ge-
meenschap laten zien dat er sámen wordt gewerkt 
aan een mooi vastelaovesfieës voor en door de 
Belfeldse bevolking. Ook dit is een idee uit de 
Belfeld Ambitie Boeken", vertellen de dames.
Dit heeft geresulteerd in de voorbereidingsgroep 
Samenwerken en Samengaan. Diverse verga-
deringen zijn er belegd, waarna er uitleg wordt 
gegeven binnen de eigen besturen. Langzaam 
maar zeker gaat dit zijn definitieve vorm krijgen. 
Voorlopig gaat dit er als organisatie zo uitzien: 
Jeugd Carnaval Belfeld wordt ondergebracht on-
der C.V. de Belhamels en gaat verder onder de 
naam Belhameljeug. Er komt een nieuw logo – dit 
blijft nog even een verrassing – en de Belhameljeug 
gaat werken met een vaste raad en wisselende 
hoofdrollen. Jeugdigen vanaf de tweede klas van 
het voortgezet onderwijs tot 18 jaar die hieraan 
willen deelnemen, dienen zichzelf aan te melden. 
Wil je prins of prinses worden? Meld je dan zelf 
aan. Uit degenen die zich hebben opgegeven, kiest 
een commissie iemand uit en die persoon wordt 
gevraagd om prins of prinses te worden.
Nieuw is dat degene die wordt uitgekozen uit 
zijn of haar vriendenkring personen van dezelfde 
leeftijd mag aandragen die worden gevraagd om 
adjudant te worden. De dansmarietjes, de nar en 
het schaap zijn vaste rollen, maar kunnen/mogen 
ook rouleren. Je kunt dus meerdere jaren lid zijn 
van de raad van de Belhameljeug. Verder komen 

er twee rollen bij: ook de Belhameljeugd krijgt een 
vorst en ceremoniemeester.
Er staan dus wel de nodige veranderingen aan te 
komen, maar het hoofddoel van al deze veranderin-
gen blijft uiteindelijk toch hetzelfde: samen vastela-
ovend vieren met en voor de Belfeldse jeugd, deel 
uitmakend van één grote vastelaovesvereiniging: 
De Belhamels.
Kijk voor informatie op social media of op de web-
site www.jeugdcarnavalbelfeld.nl. 

Geert Goossens

Noteer dus alvast in de agenda: 

25 november 2023 feestavond JCB

Guusje II

2023
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Tegenwoordig vinden er steeds minder begra-
fenissen plaats in Belfeld. Mensen kiezen voor 
crematie, een natuurbegraafplaats of stellen hun 
lichaam ter beschikking aan de medici. Gemeen-
ten en kerken geven steeds minder geld uit aan 
onderhoud en vernieuwing. Er ontstaan meer en 
meer lege plekken op een begraafplaats.  

Persoonlijk vind ik dat een kerkhof een belangrijke 
functie in ons menselijk bestaan heeft. Als ik op 
vakantie ben, bezoek ik vaak kerkhoven. Ieder land 
kent zo zijn eigen rituelen, grafzerken en grafmo-
numenten. Die zeggen veel over de geschiedenis 
van het land. Eenzaamheid op een kerkhof kan 
een veelvoorkomend gevoel zijn. Maar een kerkhof 
wordt ook bezocht door mensen die troost zoeken 
of die willen reflecteren en nadenken. Het herin-
nert ons aan onze sterfelijkheid. Vaak vindt men 
rust in het kalme en stille karakter op het kerk-
hof. Vrijwilligers op een begraafplaats of kerkhof 
spelen een essentiële rol bij het onderhoud, het 
behoud van paden, bloemperken, bomen, hagen 
en overige begraafplaatsfaciliteiten. Ik heb al meer 
geschreven over vrijwilligerswerk in Belfeld, o.a. 
over De Vlinderhaof, de kookgroep, etc. De groep 
kerkhofvrijwilligers, die stil en bescheiden hun 
werkzaamheden verrichten op ons oude kerkhof 
en de begraafplaats, verdient zeker een plaats in 
onze Dorpskrant. Het werk van deze vrijwilligers is 
van onschatbare waarde, omdat ze bijdragen aan 
het behoud van een belangrijke traditie. Begraaf-
plaatsen hebben een lange geschiedenis en zijn 
vaak te vinden op culturele en historische plaatsen. 
Breng eens een bezoek aan het oude kerkhof bij 
de Maas. Dat dateert uit de 19e eeuw! Er staan nog 
een aantal oude grafstenen en -monumenten die 
teruggaan tot vele decennia geleden. Sommige 
met historische waarde. Dat oude kerkhof is niet 
meer in gebruik. Het is een plek van stilte en histo-

risch belang. Ter verduidelijking: een begraafplaats 
is vaak eigendom van de gemeente en een kerkhof 
is vaak eigendom van het bisdom, kerk, klooster 
of stichting. Zo ook in Belfeld.
Ik ben op bezoek gegaan bij de vrijwilligers op 
een moment dat ze aan het werk zijn op de be-
graafplaats. De groep bestaat uit 10 personen. De 
gemiddelde leeftijd is 75 jaar. Ik sprak vooral hun 
woordvoerder en werkverdeler, vrijwilliger van het 
tweede uur, Henk Bloemers. Henk is ook de con-
tactpersoon met de gemeente. Verder bestaat het 
huidige gezelschap uit Jac van den Beucken, Piet 
Dorssers, Jack Stevens, Thijs Boots, Jan Stultiens, 
Piet Cox, Ber Hendriks, Lex Hovens en Frank Poels. 
Voor de koffie (en soms vlaai) tijdens de pauze 
zorgt Truus Bloemers. Het vrijwillig meewerken is 
ooit begonnen op het oude kerkhof. Henk Jacobs, 
Piet Strous, Frits Geraeds en Sjraar Hovens waren 
de eerste vrijwilligers. Op een bepaald moment 
(hun leeftijd etc.) ging het niet meer. Thijs Kop-
pers was als gemeentefunctionaris werkzaam 
op de algemene begraafplaats. In die tijd kwamen 
vanuit de KBO vrijwilligers meehelpen op de be-
graafplaats. Na diverse wisselingen is de huidige 
groep ontstaan. Tijdens een bijeenkomst werd er 
geopperd dat het kerkhof aan de Maas veel ach-
terstallig onderhoud had. “We besloten dit erbij te 
gaan doen. We hebben ons toen nogal ‘vergaapt’. 
Het was veel meer werk dan we dachten”, vertelt 
Henk. “Ook zijn er op het oude kerkhof geen voor-
zieningen zoals een schaftkeet of waterkraan. De 

op bezoek bij

Ik zoek de rust van een kist, van een lange houten kist.

In een hoekje van het kerkhof, waar geen tuinman komt,

waar mijn botten stil verrotten en de tijd verstomt.

Zonder drank en sigaretten,

met wat maden en een mol.

Zonder werk om op te letten:

Ik maak mijn eigen kist wel vol.

(Uit het lied 'Het kerkhof' van Jaap Fischer)
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Zelfs onze doden kunnen niet zonder vrijwilligers

eerste keer dat we er werkten, dronken we koffie 
onder een grote boom terwijl het regende”. De 
begraafplaats aan de Kerkhofweg is van 1965. Er 
vinden hier nog ongeveer 5 begrafenissen per jaar 
plaats volgens de vrijwilligers. Ook is er een zgn. 
urnenmuur, maar ook hier wordt weinig gebruik 
van gemaakt. “Op de begraafplaats hebben we 
wel alle voorzieningen. Overigens krijgen we alle 
medewerking van de gemeente,” merkt Henk op. 
“Als we iets nodig hebben, bijvoorbeeld een blad-
blazer etc., dan krijgen we het bezorgd. Ook voor 
het snoeiafval hoeven we maar te bellen en het 
wordt opgehaald”. Henk heeft de meeste leden 
van de huidige groep zelf benaderd om vrijwilliger 
te worden, vandaar ook dat hij grotendeels het 
werk verdeelt onder de groep. 

Uiteraard zijn nieuwe medewerkers altijd welkom. 
Iedere donderdagochtend van 8.30 tot 10.30 uur 
is men aan het werk met de ploeg. 

Onderhoud van de groenvoorziening 

De werkzaamheden bestaan uit schoffelen, onkruid 
wieden, snoeien van struiken en kleine boompjes, 
schoonhouden van paden, gras zaaien en maaien 
etc. Wat de groep jammer vindt, is dat er bij som-
mige graven weinig door familieleden of bekenden 
van overledenen aan de graven wordt gedaan. Men 
zet wel eens een bloemetje erop en dat is het dan. 
Vaak alleen met Allerheiligen en Allerzielen. Verder 
wordt er niet naar omgekeken. “Wij kunnen de 
paden en rondom de graven wel schoffelen, maar 
als het onkruid (puinen) op de graven zelf staat, is 
dat frustrerend,” vertelt Henk. “Vooral ook als je 
de overledene goed hebt gekend”. Op mijn vraag 
of men tijdens het werk wel eens wat bijzonders 
van de overledenen vindt, bijv. een gouden ring, 
antwoordt Jan Stultiens gekscherend, “dat vertel-
len we niet”. “Nee,” zeggen ze allemaal. “De meeste 
Belfeldenaren die hier liggen, zijn tevoren al uitge-

kleed,” zeggen ze lachend. Graven met een groene 
sticker worden over 5 jaar geruimd. Die krijgen dan 
soms een rode sticker. Dit betekent dat er geen 
contactpersoon van familie met de gemeente is. 
De gemeente vraagt of men zich wil melden, alvo-
rens over te gaan tot ruimen van het graf. Officieel 
doen de vrijwilligers niks aan de graven zelf. Indien 
er een verzakking is, wil men nog wel eens een 
kruiwagen zand erin storten. Ruimen van graven 
doen de vrijwilligers niet. Bij graven die geruimd 
zijn, laten we meestal de steen staan en wordt er 
gras gezaaid of kiezel gestrooid. Gelukkig treffen 
we geen baldadigheid of vernielingen aan, vertellen 
de vrijwilligers gezamenlijk. Wel zijn vorig jaar twee 
grote grafplaten gestolen. Uiteraard liggen er ook 
markante Belfeldenaren begraven, o.a. Sjeng Schell 
(alias Pannemans, uitbater van café ‘t Bergske), 
Thei en Marietje Meerts, juffrouw Perrie, kapelaan 
Jonkers, Har Sijben, (lid Tweede Kamer), Toon van 
Cleef en de kinderen Schreurs. Op het oude kerk-
hof ligt bijv. burgemeester Harbers begraven. 

Op de begraafplaats aan de Kerkhofweg treffen 
we geen oorlogsgraven aan. Wel staat er nu het 
grote terracotta H. Hartbeeld ter herinnering aan 
de oorlog. Dit beeld stond voorheen in de oude 
kloostertuin aan de Schoolstraat, waar nu appar-
tementen staan. Het beeld is wit geschilderd. De 
Belfeldse gemeenschap, maar ook de gemeente 
Venlo, mag trots zijn op deze ploeg. Zonder de 
inzet van deze vrijwilligers zou het er op het oude 
kerkhof en de begraafplaats minder fraai uitzien. 
Het spaart de gemeente geld uit. Zelfs de doden 
zullen tevreden zijn.
De vrijwilligers werken gratis. Eens een aai over 
hun bol door de Belfeldse gemeenschap, maar 
ook door gemeenteambtenaren zou niet misstaan.
“Als je ook interesse hebt om mee te werken op 
het oude kerkhof en op de begraafplaats, kom dan 
eens kijken op de donderdagochtend. Iedereen is 
altijd welkom,” vertelt Henk Bloemers.

Mat Hendrix
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Op een koele 'hondsdag' in juli mag ik naar Reu-
ver om daar te spreken met oud-Belfeldenaar 
Jan Bors, die ruim 54 jaar geleden op 26-jarige 
leeftijd uit Belfeld vertrok.

Jan Bors is de oudste zoon van bakker Sef Bors, 
oorspronkelijk afkomstig uit Venlo, die vroeger een 
bakkerij/bakkerswinkel runde aan de Schoolstraat 
in Belfeld. Bij oudere Belfeldenaren ongetwijfeld 
nog bekend. Vanwege het feit dat vader Sef bakker 
was, werd stilzwijgend aangenomen dat zoon Jan 
hem wel zou opvolgen.
Jan ging in Belfeld naar de lagere jongensschool, 
de Sint Aloysiusschool aan de Schoolstraat. Later 
heette die Basisschool 't Bolveld en tegenwoor-
dig zijn er appartementen in gevestigd, alleen het 
oorspronkelijke trappenhuis en entree staan er 
nog. Toen Jan de zesde klas af had was het ad-
vies aanvankelijk mulo. Door een meningsverschil 
mocht Jan geen toelatingsexamen doen voor de 
mulo. Zijn vader stuurde hem naar de Broeders-
school in Venlo. Jan ging hiernaartoe en als hij 
thuiskwam, moest hij meehelpen in de bakkerij 
en brood bezorgen bij de mensen thuis. Tussen 
de bedrijven door moest hij ook nog proberen om 
huiswerk te maken aan de keukentafel. Dat was in 
die tijd echt een bijna onmogelijke opgave, gezien 
de drukte bij de familie Bors thuis. Het gezin be-
stond uit 10 personen. Achteraf gezien heeft Jan 
wel spijt gehad van het feit dat hij toen zijn eigen 
mogelijkheden niet optimaal heeft kunnen benut-
ten. Op het moment dat de leerplicht ten einde 
was en Jan dus ‘niet meer naar school hoefde’, 
ging hij thuis meewerken in de bakkerij en daar-
naast de bakkersopleiding volgen. Jan voltooide 
de bakkersopleiding met goed gevolg en haalde 
daarnaast met groot gemak zijn middenstandsdi-
ploma (nodig om ooit zelfstandig ondernemer te 
worden) en diverse vakdiploma’s van bijv. groenten 
en fruit, tabak, andere levensmiddelen enz. In die 
tijd mocht je namelijk niet zomaar alles wat je wilde 
gaan verkopen in de winkel. Dat Jan meer in zijn 
mars had dan er tot op dat moment uitkwam, wordt 
geïllustreerd door de uitspraak van een van zijn 
leraren: “Jou hadden ze eerder een duw moeten 
geven. Jij kunt dit met gemak halen.”
Jan heeft thuis geholpen tot broer Ben in de zaak 
kwam, maar dat was van korte duur. In 1962 ging 
Jan naar Bakker Betteray in Reuver. Dit deed hij 

tot aan het begin van zijn militaire dienst. Na de 
diensttijd solliciteerde Jan bij Albert Heijn. Hij was 
hier ruim 4 jaar ambulant bedrijfsleider in de regio 
Zuid-Nederland (Eindhoven – Maastricht – Venray).
Dit leverde weliswaar veel ervaring op, maar er zat 
ook een groot nadeel aan: Jan was van de vroege 
morgen tot de late avond onderweg. Hij was intus-
sen getrouwd met Jeanne uit Beesel, maar zag 
zijn vrouw en kinderen erg weinig. Ze woonden 
intussen in de Willem I straat in Belfeld. Jeanne was 
kapster in Beesel en als Jan ’s morgens wegging, 
ging zij met de kinderwagen te voet naar Beesel. 
Albert Heijn besloot toen de kleine filialen te sluiten 
en Jan werd ambulant afdelingschef. Hij deed in 
die tijd ook nog de avondmulo erbij en dit werd erg 
zwaar: gezin, ambulant werk, school, huiswerk enz.
Toen kwam er een aanbieding op Jan zijn pad: 
een supermarkt in Grubbenvorst! Jan had ook nog 
andere sollicitaties met mooie beloftes 'lopen': auto 
van de zaak, maar met heeel veeel verplichtingen 
enz. Uiteindelijk werd het Grubbenvorst, hoewel 
Jan weinig ervaring had met het runnen van een 
eigen kruidenierswinkel. Jan en Jeanne konden 
met hun gezin boven de zaak wonen. Het dorp 
stond hen wel aan, het waren aardige mensen, 
maar de zaak liep voor geen meter. Hoe kan dat? 
Er werden alleen mondelinge afspraken gemaakt, 
geen zakelijke afspraken. Er werd niks vastge-
legd, ook niet op aandringen van Jan. De koeling 
werkte vaak niet of minder goed en zo kwamen er 
heel veel hobbels op Jans weg. Jeanne ging nog 
steeds trouw naar Beesel om daar haar werk als 
kapster te doen. Dit was ook de tijd dat Jan voor 
de tweede keer in zijn leven uitgeroepen werd als 
Prins Carnaval. In 1966 was dit het geval bij De 
Belhamels in Belfeld en in 1973 bij De Plaggenhou-
wers in Grubbenvorst. In de jaren daarna werd er 
ook nog een overstap naar Lomm overwogen om 
daar verder te gaan als bakker. Dit ging echter niet 

Interview met “uitgevlogen”            oud-Belfeldenaar Jan BorsBelfeldenaren 
uitgevlogen
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door. Kort daarna verscheen er een bericht dat 
Bakkerij Denessen aan de Keulseweg in Offenbeek 
te koop stond. Hier moest wel veel gebeuren: het 
woonhuis moest grondig worden verbouwd en 
ook de bakkerij moest worden aangepast 'aan de 
eisen des tijds'. Hoe ga je dat doen? In de Raad 
van Elf van De Plaggenhouwers was ook iemand 
architect. Deze heeft een geheel nieuwe opzet 
gemaakt voor een nieuwe bakkerij, een nieuwe 
winkel en een woonhuis, en volgens dat plan werd 
de verbouwing uitgevoerd. En met succes!
Jan heeft vooraf nog een soort van opstartstage 
gehad, namelijk brood bakken voor twee winkels: 
Bors en Betteray. Dat was best vermoeiend met 
alle perikelen erbij. Jan was ook de eerste bakker 
in Reuver die niet bezorgde en geen 'kasboekje' 
bijhield, dat aan het einde van de week door de 
klant moest worden afgerekend. Daarna kwam 
een eigen winkel met eigen personeel − goed en 
divers personeel − allemaal op loopafstand van 
de bakkerij. Zo was er op een geven moment een 
jonge dame in dienst die er goed uitzag. Zij werkte 
op zaterdag vanaf 8.00 uur. Gevolg was, dat er 
op zaterdagochtend heel veel mannelijke klanten 
in de winkel stonden die brood kwamen halen en 
kwamen ‘kijken’; vanaf 7.45 uur stonden ze al voor 
de deur. Een andere dame is ruim 18 jaar in dienst 
geweest en had zelfs met haar part-timeopleiding 
geregeld dat ze op dinsdag mocht werken. Zij was 
er altijd, op alle drukke dagen, van de vroege och-
tend tot de late avond. Ook Pascal ‘van de Ruiver’, 
bekend van het ochtendprogramma op L1 Radio, 
heeft bij Jan in de bakkerij gewerkt. Het weekeinde 
was uiteraard zwaar voor de bakker. Jan begon 
op vrijdagavond om 22.00 uur en werkte non-
stop door tot zaterdagochtend 11.00 uur, zodat 
alle producten ovenvers konden worden verkocht. 
De oven, een onmisbaar attribuut voor een bak-
ker, werd vroeger voorverwarmd met briketten 
en daarna verder 'opgestookt' om het brood op 
de juiste temperatuur te bakken. Later ging dit 
natuurlijk met aardgas. Boven op de oven werd dan 
vaak nog water verwarmd. Dat werd gebruikt om 
te poetsen, of de plaatselijke melkboer kwam het 
halen om melkbussen mee uit te spoelen. Vroeger 
mocht je om nachtarbeid tegen te gaan vóór 9.30 
uur ’s ochtends geen brood verkopen en vanaf 
10.00 uur pas bezorgen. Hiervoor kon je zelfs de 
arbeidsinspectie op je dak krijgen.
Gedenkwaardige momenten zijn ook op zaterdag-
middag van 12.00 tot 13.00 uur dicht zijn om samen 
te eten met het personeel en de studenten die de 

Interview met “uitgevlogen”            oud-Belfeldenaar Jan Bors

oven kwamen poetsen. En met Jeanne om 16.00 
uur op het bankje in de winkel samen met een 
vaste klant één glaasje bier drinken. Alle kinderen 
kregen 'n körsje en aten dit vaak op de bank op. 

Verder nog vermeldenswaard: Jan heeft gepro-
beerd om de 'bolletjesbroodjes' in te voeren, maar 
die legden het aanvankelijk toch af tegen de lang-
werpige broodjes. Ook werd Jan vaak gevraagd 
om bruidstaarten te maken. In 2000, na 26 jaar 
Offenbeek, toen er een nieuwe renovatie op stapel 
stond, de euro eraan stond te komen en diverse 
andere technische aanpassingen nodig waren, 
heeft Jan in samenspraak met Jeanne besloten 
om leeftijdstechnisch gezien een punt te zetten 
achter zijn actieve bakkersloopbaan. Hierop kan hij 
met een voldaan gevoel terugkijken, hetgeen on-
derstreept werd door diverse reacties van klanten:

“Weej ware thoes beej d'm bekker” 
   (wij waren thuis bij de bakker)

Geert Goossens



C O L O F O N

Het Stadskantoor van de gemeente Venlo 
is bereikbaar tussen 09.00 en 17.00 uur
U kunt gratis bellen met 14077 of mail naar info@venlo.nl

Straatcoaches gemeente Venlo  06 - 25074007
maandag t/m donderdag 18.00 - 23.00 u.,  
vrijdag t/m 00.00 u., zaterdag 18.00  - 02.00 u.,  
zondag 18.00 - 23.00 u. 
Alarmnummer (spoedeisend)  112

Politie (niet spoedeisend) 0900 8844

Wijkagent: Jens Rosbender
Mailadres: wijkteam-2.venlo-beesel@politie.nl

  politietegelenbelfeldsteyl
       wijkagent_steyl_belfeld/

■   Wijkbus reserveren via  077 - 206 64 95 
 ma t/m vrij 09.00 – 12.00 en 18.00 – 20.00 uur

■   Gehandicaptenraad  06 - 11 06 04 52  

■   St. Urbanusparochie  077 - 373 15 79  
Het kantoor is op maandag- en vrijdagmiddag  
geopend van 13.30 tot 16.30 uur.  
www.rkdebestte.nl  
parochie-centrum@rkdebestte.nl

■   Meldpunt Algemene Hulpdienst  
Tegelen- Steyl-Belfeld  
op werkdagen van 09.00 – 12.00 uur  06 - 49 34 14 79

■   Open Inloop ’t Prônk-eppelke  077 - 475 32 69 
Pronkhof 21, 5951 CW Belfeld 
openinlooppronkeppelke@incluzio.nl

■   TIP Tegelen 
Kerkstraat 2a, 9531 NN Tegelen,  077-303 06 23

■   Incluzio Sociale Basis  088 - 298 76 53 
www.openinlooppronkeppelke@incluzio.nl

■   Uitleen Duofiets  06 - 49 34 14 79 
AHD Tegelen Steyl Belfeld op werkdagen 
tussen 9.00 – 12.00 uur

Redactie Dorpskrant:
dorpskrantbelfeld@gmail.com

Stan van der Velden
06 - 44 75 05 04

Mat Hendrix
06 - 26 22 28 28 

Marie-José Boonen
Paul Niessen

Geert Goossens
Yvonne van der Velden

De redactie van de Dorpskrant  
behoudt zich het recht  

voor artikelen aan te passen.

De foto’s op de voorpagina  
zijn gemaakt door leden  

van de Fotogroep Belfeld. 

Bestuur Dorpsraad:
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06 - 57 58 07 64 
Lucie van der Smitte-van Dijk
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Realisatie:
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Bij het lezen van dit artikel is de collectebrief bij iedereen bezorgd. In de week van 25 september 
komen de collectanten de enveloppen overal weer ophalen. U kunt zelf aangeven welke goede 
doelen u wilt ondersteunen. Als er geen keuze wordt gemaakt, wordt de donatie evenredig over de goede doelen 
verdeeld. Deze dertien goede doelen hebben in 2019 hun krachten gebundeld. Het is de vijfde keer dat deze Goede 
Doelen Week in Belfeld wordt georganiseerd. Ondanks de onrust in de wereld doneren de inwoners van Belfeld 
toch steeds heel gul. Landelijk gezien wordt er ook weer meer gedoneerd na een dip tijdens de coronaperiode. 
Trots op Belfeld, dat mogen we zijn! Zonder uw donatie en de geweldige inzet van onze collectanten zou dit alles 
niet mogelijk zijn. Na onze oproep in de Dorpskrant in 2022 hebben wij weer enkele nieuwe collectanten mogen 
verwelkomen. Belfeld is opgedeeld in 50 routes met 2 collectanten per route en dit lukt dankzij de inzet van onze 
collectanten. We blijven daarom werven! Op www. gdwbelfeld.nl kunt u lezen bij wie u zich kunt aanmelden als 
nieuwe collectant. Op deze website zijn ook de eindbedragen van de collectes van de afgelopen 4 jaar terug te 
vinden. Alvast bedankt voor uw donatie, uw inzet als collectant en/of aanmelding als nieuwe collectant.

S E R V I C E N U M M E R S

De Goede Doelen Week komt er weer aan


